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Z á p i s n i c a  
z III. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Západ  

konaného dňa 17.03.2023 v zasadacej miestnosti na 2. poschodí Miestneho úradu 

mestskej časti Košice-Západ, Trieda SNP č. 39 v Košiciach so začiatkom o 17:00 hod. 

___________________________________________________________________________ 

 

Bod 1. Otvorenie 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Vážené poslankyne, vážení poslanci, dámy a páni, otváram III. 

zasadnutie Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Západ, ktoré bolo zvolané v súlade 

s § 15 ods. 2 písm. a) zákona č. 401/1990 Zb. o meste Košice v znení neskorších predpisov a 

podľa § 7 ods. 3 rokovacieho poriadku Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Západ, 

miestnej rady a komisií miestneho zastupiteľstva. Z celkového počtu 13 poslancov je 

prítomných 12 poslancov. Zo zasadnutia sa vopred ospravedlnil pán poslanec Huba. 

Konštatujem, že zasadnutie je schopné prijímať uznesenia. 

 

Bod 2. Schválenie návrhovej komisie 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Vážení poslanci, podľa § 9 ods. 7 rokovacieho poriadku miestne 

zastupiteľstvo na základe predložených návrhov od poslancov schváli hlasovaním návrhovú 

komisiu.  Nech sa páči, vaše návrhy na jedného člena návrhovej komisie. Pani poslankyňa 

Helfenová. 

p. Helfenová: Do návrhovej komisie navrhujem pána JUDr. Filipa Gaála. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Ešte niekto sa hlási s návrhom? Ak sa nikto nehlási, 

dávam hlasovať, kto je za takéto zloženie návrhovej komisie? 

Hlasovanie: Za: 12  Proti: 0  Zdržal sa: 0.  

 

p. Vrchota, starosta MČ: Konštatujem, že návrhová komisia bude pracovať v schválenom 

zložení a prosím jej člena, aby zaujal vyhradené miesto. 

Bod 3. Schválenie programu rokovania miestneho zastupiteľstva 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Návrh programu dnešného rokovania je uvedený v pozvánke, bol 

zverejnený na úradnej tabuli, na centrálnej úradnej elektronickej tabuli a na webovom sídle 

mestskej časti. Na schválenie návrhu programu je potrebná nadpolovičná väčšina prítomných 

poslancov. Prosím návrhovú komisiu, aby prečítala návrh uznesenia. 
 

p. Gaál: K bodu č. 3: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ podľa § 12 ods. 5 

zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov schvaľuje zverejnený 

program III. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Západ.  

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne prosím hlasujte. 
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Hlasovanie: Za: 12   Proti: 0  Zdržal sa: 0. 

p. Vrchota, starosta MČ: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené a teda navrhnutý a 

zverejnený program bol prijatý. 

p. Vrchota, starosta MČ: Chce niekto z prítomných poslancov zmeniť program, tzn. vypustiť 

niektorý bod alebo doplniť nový bod do programu dnešného rokovania miestneho 

zastupiteľstva? Pán poslanec Rovinský. 

p. Rovinský: Navrhujem využívajúc prítomnosť poslanca Národnej rady Slovenskej republiky 

k tomu, aby nám objasnil zákon, ktorý sa týka mesta Košice a znižuje kvórum na 25 %. Mnoho 

občanov má k tomu rôzne otázky. Bolo by dobré, keď bude pán poslanec súhlasiť, tak nám da 

informáciu, ako sa to týka napr. mestskej časti našej a ako iných malých mestských častí. 

Ďakujem. Dúfam, že bude súhlasiť. Pán poslanec súhlasí, takže. Treba to dať písomne? 

p. Vrchota, starosta MČ: Dobre. Návrhová komisia, alebo minimálne (diskusia mimo 

záznam). 

p Rovinský: V rôznom sa neprijímajú uznesenia. Ja viem prečo som to dal tu. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ale chcete to na tomto zastupiteľstve? 

p Rovinský: To je doplnenie programu zastupiteľstva, na ktorom vystúpi poslanec NR, 

oboznámi nás a my k tomu prijmeme uznesenie. V bode rôzne sa uznesenia neprijímajú. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ale dnes nemáme bod rôzne, pán poslanec. 

p Rovinský: Tu bol návrh, aby sme to dali v bode rôzne,  niekto také pustil.  

p. Vrchota, starosta MČ: Čiže, aké to má byť číslo bodu? 

p Rovinský: Dajme to, nakoniec. To je. Pardon je tu rôzne, ináč. (Diskusia mimo záznam) 

p. Vrchota, starosta MČ: Nie je tam rôzne, pán poslanec. To nie je mestské zastupiteľstvo. 

p. Rovinský: Môžeme to dať ako bod 5A. (Diskusia mimo záznam). Informácia poslanca 

o novele zákona o meste Košice podá poslanec. (Diskusia mimo záznam). 

p. Vrchota, starosta MČ: Ešte, kým dopíše pán poslanec Rovinský svoj návrh o doplnenie 

programu, poprosím o vyjadrenie, s faktickou sa zároveň prihlásil aj pán poslanec Liba, ktorého 

sa to týka. 

p. Liba: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja môžem povedať to, čo viem, ale ja nemám 

naštudovaných všetkých 160 návrhov zákonov, ktoré máme na tejto schôdzi, takže áno. No 

keby som vedel skôr, že dáš tento návrh, tak by som si teda priniesol materiály.  

p. Vrchota, starosta MČ: Je možné poslať to aj písomne, alebo mailom. 

p. Liba: Mohol by som to tak urobiť, že pošlem písomne, lebo ja nie som predkladateľ tohto 

zákona. (Diskusia mimo záznam). 
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p. Vrchota, starosta MČ: Čiže jedná sa o úplne iný návrh? Dobre. Je návrh predložený? 

Neviem, či bude vôbec ho možné realizovať. (Diskusia mimo záznam). Dobre, takže. Na 

schválenie doplnenia alebo vypustenia bodov z programu rokovania je v zmysle zákona 

o obecnom zriadení potrebná nadpolovičná väčšina všetkých poslancov, teda 7 poslancov. 

Prosím návrhovú komisiu, aby predniesla návrhy uznesenia v takom poradí, ako boli 

predložené. 

p. Gaál: Návrh predkladá JUDr. Rovinský.  Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-

Západ podľa § 12 ods. 5 a 7 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších 

predpisov schvaľuje doplnenie bodu č. 5A s názvom „Informácia poslanca NR SR o novele 

zákona o meste Košice“ do zverejneného programu III. zasadnutia miestneho zastupiteľstva. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Prosím, hlasujte. 

Hlasovanie: Za: 11   Proti: 0  Zdržal sa: 1. 

p. Vrchota, starosta MČ: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené a teda navrhnutá zmena 

programu bola prijatá. 

Bod 4. Určenie overovateľov zápisnice a zapisovateľky 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Za overovateľov zápisnice a uznesení určujem pani poslankyňu 

Helfenovú a pána poslanca Matiaščika. Za zapisovateľku určujem pani Kovalčinovú. 

 

Bod 5. Návrh všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Košice-Západ č. 

1/2023 o pravidlách času predaja v obchode a času prevádzky služieb na území 

mestskej časti 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Bod č. 5 - návrh všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti 

Košice-Západ č. 1/2023 o pravidlách času predaja v obchode a času prevádzky služieb na území 

mestskej časti. Návrh všeobecne záväzného nariadenia bol zverejnený na úradnej tabuli 

mestskej časti, na centrálnej úradnej elektronickej tabuli a na webovom sídle mestskej časti dňa 

1. marca 2023 v súlade s § 6 ods. 3 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení 

neskorších predpisov. Dňom vyvesenia návrhu nariadenia začala plynúť lehota, počas ktorej 

mohli fyzické a právnické osoby uplatniť pripomienky k tomuto návrhu. V zákonom stanovenej 

lehote predložila k zverejnenému návrhu pripomienku JUDr. Beáta Zemková, ktorá  navrhla 

doplniť a upraviť článok 6 z dôvodu, aby bolo zrejmé, kto je oprávneným na výkon kontroly 

ako pre verejnosť, tak pre podnikateľov. Komisia legislatívno-právna a verejného poriadku 

spolu s navrhovateľom nariadenia túto pripomienku vyhodnotili na rokovaní komisie dňa 13. 

marca 2023 a na základe právnej a obsahovej analýzy predloženej pripomienke nevyhoveli. 

Vyhodnotenie pripomienky vám bolo doručené. O predloženom návrhu nariadenia rokovala aj 

miestna rada a finančná komisia dňa 13. marca 2023 a rovnako aj komisia rozvoja a životného 

prostredia dňa 16. marca 2023. Miestna rada, finančná komisia a komisia rozvoja a životného 

prostredia zhodne odporúčajú miestnemu zastupiteľstvu schváliť VZN. Komisia legislatívno-

právna a verejného poriadku odporúča miestnemu zastupiteľstvu schváliť VZN v znení 

komisiou schváleného doplňujúceho návrhu predsedu komisie pána JUDr. Gaála. Podľa § 12 

ods. 7 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov na prijatie 
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všeobecne záväzného nariadenia je potrebný súhlas trojpätinovej väčšiny prítomných 

poslancov. Prosím pána Oravca o uvedenie materiálu. 

p. Oravec: Ďakujem pekne. Dobrý deň. Na úvod chcem uviesť, že Mestské zastupiteľstvo  v 

Košiciach  svojím uznesením schválilo  zmenu Štatútu mesta Košice, ktorým prechádza 

kompetencia určovať čas predaja v obchode a čas prevádzky služieb z mesta Košice na mestské 

časti  s účinnosťou od 1. apríla 2023. Tento týždeň na zastupiteľstve mesta Košice bolo zrušené 

celomestské VZN číslo 183, a preto bol pripravený návrh VZN mestskej časti, pri ktorého 

spracovaní sme vychádzali z časov predaja a prevádzky služieb v celomestskom rozsahu, preto 

nedochádza u podnikateľov v mestskej časti Terasa k žiadnym zmenám a navrhujeme, aby toto 

všeobecne záväzné nariadenie bolo prijaté.   

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Ja ešte musím k tomuto materiálu povedať, 

že obsahovo sme prebrali toto VZN od mesta. Vyprecizovali sme akurát jednotlivé právne 

termíny alebo terminológiu tak, aby bola v súlade so zákonom. Otváram rozpravu k tomuto 

bodu. Hlási sa niekto do rozpravy? Pán poslanec Rovinský s procedurálnym návrhom. 

(Diskusia mimo záznam). 

p. Vrchota, starosta MČ: To je  vedľa, pán poslanec. Tak pán poslanec Gaál. 

p. Gaál: Ďakujem pekne. Chcel by som predložiť doplňujúci návrh k bodu číslo 5. Návrh 

predkladá JUDr. Filip Gaál: Návrh všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Košice-

Západ číslo 1/2023, ktorým sa určujú pravidlá času predaja v obchode a času prevádzky služieb 

na území mestskej časti Košice-Západ sa dopĺňa nasledovne a článok 6 znie takto: Článok 6 

Kontrolná činnosť a sankcie. Bod 1. Kontrolnú činnosť nad dodržiavaním tohto nariadenia 

vykonávajú oprávnené subjekty, ktorým to ukladajú osobitné právne predpisy. Poznámka pod 

čiarou k odkazu 10. Bod 2. Mestská časť môže právnickej osobe alebo fyzickej osobe 

oprávnenej na podnikanie, ktorá poruší toto nariadenie, uložiť pokutu podľa osobitného 

právneho predpisu. Poznámka pod čiarou k odkazu 11. K poznámke pod čiarou uvádzam odkaz 

na príslušné ustanovenia zákonov o obecnej polícii, obecnom zriadení a o zákone o meste 

Košice. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Predložte to sám sebe písomne. Nasleduje 

pani poslankyňa Zemková. 

p. Zemková: Ďakujem pekne za slovo. Ja chcem poďakovať kolegovi pánovi JUDr. Gaálovi, 

že vlastne vyprecizoval ten návrh, ktorý som predložila, teda doplniť aj o ustanovenie 

Kontrolná činnosť a sankcie. A naozaj ja som vychádzala z iných VZN, ktoré sú platné na 

Slovensku. Potom ma nejak upozornil alebo poopravil aj pán JUDr. Oravec, že boli nejaké 

protesty k takejto konkrétnej úprave. Čiže ja ďakujem veľmi pekne, že to bolo vlastne takto 

trošku abstraktnejšie upravené a že to vlastne bude spĺňať tie podmienky, aby sme snáď neboli 

upozorňovaní prokurátorom. Čiže ďakujem a určite podporím tento návrh pána JUDr. Gaála. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Ono, pri tej tvorbe legislatívy je uvádzanie 

niektorých ustanovení z iných zákonov je redundantné, čiže je to vlastne taká duplicita a nie je 

to teda potrebné a nie je to vhodné zapracovávať. Zároveň aj týmto návrhom pána poslanca 

Gaála sme sa opätovne vlastne takto zaradili do toho okruhu oprávnených osôb, ktoré sú 

oprávnené na kontrolu, aj pána kontrolóra, na ktorého sa predtým zabudlo v tomto. Dobre. 

Ďakujem veľmi pekne. S faktickou poznámkou pán poslanec Gaál. Nech sa páči. 
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p. Gaál: Ďakujem pekne. Ja by som chcel reagovať na pani poslankyňu Zemkovú. Hoci na 

komisie legislatívno-právnej v podstate neprešiel ten váš pôvodný návrh, ale on v podstate 

inicioval a dal za vznik tej následnej právnej úprave, ktorú sme schválili. Čiže, ja chcem 

poďakovať za ten váš podnet. Ďakujem. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Pán poslanec Rovinský. 

p. Rovinský: Poslanecký návrh ku VZN 1/2023, čo vychádzam. Poslaním celého toho VZN je 

nie sťažovať činnosť podnikateľom, ale zabezpečiť to, aby ľudia neboli týmto podnikaním 

nadmieru rušení. Ja mám aj, minule mi takto povedal, že mám inštitucionálnu pamäť, takže 

pamätám si aj také veci, čo sa dvihlo, kauza bola umyvárka na KVP. Možno sa pamätáš, pán 

starosta, že kvôli tomu bolo prijaté uznesením 117 na siedmom zasadnutí mestského 

zastupiteľstva VZN číslo 173 o pravidlách času predaja sa dopĺňa takto: posledný odsek je 5 

bod v § 4 ods. 1 písmeno b) sa na konci dopĺňajú slová: s výnimkou autoumyvární na území 

mestskej časti Košice-Sídlisko KVP. Na Moskovskej bola otvorená autoumyváreň a sťažovali 

sa ľudia, že táto autoumyváreň ich v noci ruší. Ani nie tak samotnou činnosťou autoumyvárne 

ako ľuďmi, ktorí sa tam zhromažďovali - taxikári umývali autá, pustené rádio na plné pecky a 

nakoniec sa domohli toho, aby to VZN bolo zmenené. Čiže keď sa precizovalo VZN mesta pri 

jeho preberaní vlastne na naše podmienky, tak súčasťou toho VZN bol aj tento doplnok, ktorý 

upravoval, vkladal písmená o herniach a o autoumyvárkach. Nemyslím si, že toto bolo, ten 

postup, že bol správny, pretože bolo určené rozšírenie na autoumyvárky na sídlisku KVP, čo 

podľa môjho názoru nebolo najšťastnejšie riešenie, pretože mali byť druhovo odlíšené tie 

prevádzky. O to som sa pokúšal. Predkladám návrh, takže o to sa pokúšam v tomto návrhu.  

p. Vrchota, starosta MČ: Dajte ešte jeden príspevok pánovi poslancovi. 

p. Rovinský: Keď rozdeľujem autoumyvárky na 2 druhy. Jeden druh autoumyvárok sú uzavreté 

autoumyvárky, do ktorých auto vleze, je očistené a na druhej strane vyjde vonku. A druhý druh 

autoumyvárne sú otvorené autoumyvárne, ktoré sú zdrojom hluku. U nás sa otvorila teraz na 

Popradskej. Chystá sa ďalšia na Popradskej a predpokladám, že budú aj ďalšie, ktoré tým 

hlukom budú obťažovať ľudí, a preto je dobré, keby sme tu prevádzkovú dobu zadefinovali tak, 

aby občania mali aspoň v noci kľud. Preto som navrhol článok 4 odsek 1: v otvorených 

autoumyvárňach od 6. do 22.  A doplnenie bodu 4.2 v uzavretých autoumyvárňach, tam je to, 

tam to môže byť otvorené stále. Mal by som ešte iné doplnky, ale toto považujem za veľmi 

dôležité, pretože na tej Popradskej ulici je len otázka času, kedy ľudia z Uherovej, Popradskej 

a z vedľajších domov sa nám ozvú. My sme, myslím si, povinní zabezpečiť pokoj, kľud, aspoň 

nočný kľud pre obyvateľov tejto mestskej časti. Prosím kolegov, aby tento návrh podporili. 

Myslím si, že je to na dobro občanov. Poslanecký návrh predkladám. Kde? Tu. (Diskusia mimo 

záznam.) Aha, takže ešte raz. Poslanecký návrh ku VZN 1/2023: návrh všeobecne záväzného 

nariadenia mestskej časti Košice-Západ číslo 1/2023, ktorým sa určujú pravidlá času predaja v 

obchode a času prevádzky služieb na území mestskej časti Košice-Západ sa dopĺňa: do bodu 4 

článok 4 odsek 1 písmeno e) v otvorených autoumyvárňach od 6. do 22. hodiny. Zmena a 

doplnenie v bode v článku 4 odsek 2 písmeno c) a v uzavretých autoumyvárňach. Predkladá 

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský.  

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. S faktickou pán poslanec Karaffa. 

p. Karaffa: Ja by som chcel podporiť kolegu v tom čo hovoril. Ja si to totižto aj tak pamätám, 

že to malo byť vlastne na celom území mesta, mali byť obmedzené alebo proste nastal tam 

problém aj v súvislosti s autoumyvárňou na Dunajskej ulici a nakoniec sa to celé zmenilo, že 
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to zostalo vymedzené len na KVP. Čo sa týka tej Dunajskej, tá už nie je na území mestskej časti 

Západ, ale je v tesnej blízkosti s naším. Tak asi rozprávam sám pre seba. Je v tesnej blízkosti a 

susedstve mestskej časti Západ a práve v tých letných mesiacoch, keď vodiči napr. taxislužieb 

tam v nočných hodinách čistia autá, tak to môže byť problém a môže to rušiť. A ja som postrehol 

nejaké sťažnosti, čiže toto nevyriešime, ale prikláňam sa k tomu. Nemyslím si, že je potrebné 

umývať autá 24 hodín. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Pani poslankyňa Zemková. 

p. Zemková: Len dovolím si upozorniť, že neviem, či potom by nevznikol nejaký právny 

pamflet, keby sme to schválili tento pozmeňovák, lebo v článku 4 odsek 2 písmeno b) sa už o 

autoumyvárňach pojednáva, tzn. že by sme, vznikol by právny chaos prijatím. Ako je to taký, 

nie je právne perfektný. Škoda, že to nebolo tej legislatívnej komisii doručené a sme sa o tom 

mohli baviť, ale mne je to ľúto, ale toto určite nebudem môcť podporiť vzhľadom k tomu. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Naozaj, vyjadrím sa k tomu aj ja. Ten postup 

pán poslanec nebol veľmi šťastný, lebo naozaj my sme tú lehotu zákonnú, ktorá je 10 dňová zo 

zákona, natiahli až na 13 dní. Bola možnosť zaslať pripomienku k tomuto návrhu všeobecne 

záväzného nariadenia, rovnako ani to nebolo prebraté na komisii a vlastne prišiel tento návrh 

od Vás teraz, čiže ten legislatívny postup nie je úplne šťastný. Ja viem, že v zákone absentuje 

možnosť alebo proste, že nie je možné po tomto termíne poslancami podávať nejaké 

pozmeňujúce návrhy, ale je naozaj lepšie, ak sa s takýmto návrhom oboznámime, aby 

nedochádzalo k takým veciam. Ja poviem len jednu vec, že ja osobne nie som presvedčený o 

tom, že či niečo nazvané, čo je otvorené, uzavreté, či to sú práve tie termíny, ktoré sú 

legislatívne čisté a my sme si naozaj dali pri príprave všeobecne záväzného nariadenia prácu s 

tým, aby sme všetky termíny a celú terminológiu právnu v tomto VZN vyprecizovali. Ja ešte 

poviem z praxe, na území mestskej časti je viacero autoumyvární, takých tých boxov 

samoobslužných. Jedna takáto autoumyváreň je pri Slovnaft pumpe na Moldavskej ceste, pri 

internátoch na Jedlíkovej, ďalšia pumpa alebo ďalšia autoumyváreň je oproti Luníku IX., čiže 

tieto autoumyvárne sú dosť ďaleko od obývaných bytových domov, takže nerušia. A ja sa 

nestotožňujem s tým, aby sme kvôli jednej autoumyvárni, kde ja som naozaj ešte zatiaľ 

nezaregistroval žiadne výhrady voči rušeniu nočného kľudu, obmedzovali ostatné 

autoumyvárne. Plus, ja musím povedať, že za hluk je naozaj zodpovedný vodič a nie 

autoumyváreň. Pán poslanec Karaffa s faktickou. 

p. Karaffa: Ja len nadviažem na to, čo ste hovorili, pán starosta. Áno, možno toho času bolo 

dosť, ale ako poslanci máme právo podávať aj na zastupiteľstve návrhy. Čiže, toto je právo 

kolegu poslanca. A to je len tá otázka, že ak možno vznikol aj nejaký právny nedostatok, asi aj 

tým, že to doručil neskôr a že to nestihol odkonzultovať, tak či ten nedostatok vieme a chceme 

odstrániť, alebo ho nechceme odstrániť. Nestotožňujem sa s tým, že za ten hluk sú zodpovední 

len samotní vodiči, pretože tou prevádzkou im vlastne vytvárame tie podmienky. Čiže to je to 

isté, ako keď má niekto krčmu a my povieme, že no, tak tí štamgasti môžu za to, že je tam ten 

hluk, tak obmedzme tú prevádzku, aby nemohla byť otvorená do skorých ranných hodín. A také 

veci robíme a myslím si, že mať otvorené autoumyvárne 24 hodín denne alebo do šiestej hodiny 

rannej nie je nevyhnutná vec. Takže ak by bola tá možnosť, že by sme prerušili rokovanie, 

upravilo by sa to, lebo v konečnom dôsledku úrad je aj pre poslancov a má pomáhať 

odstraňovať nedostatky aj poslancom.   
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p. Vrchota, starosta MČ: Áno, pán poslanec, určite súhlasím, ale určite nie tak ako v tomto 

prípade, kedy prišiel tento návrh od pána poslanca Rovinského 15 minút pred rokovaním 

zastupiteľstva. Pán poslanec, pán kontrolór. Nech sa páči. 

p. Filipko: Ďakujem za slovo. Dobrý deň prajem všetkým. Nerád poučujem pána Rovinského, 

ale chcel by som sa vyjadriť k tomuto návrhu. Myslím si, že je bezpredmetné dopĺňať do bodu 

e) teda ten bod e) do článku 4, lebo v podstate článok 3 odsek 1 hovorí, že všeobecný čas 

prevádzky je od 6. do 22. Čiže nestanovujeme osobitný čas prevádzky. Jeho návrh je v súlade 

s tým, čo stanovuje článok 3 odsek 1 a možnože by sa s tým dalo vysporiadať, ale neviem či 

technický pojem uzavreté a otvorené, či by sme obhájili alebo nejakým spôsobom vedeli 

zadefinovať, ak by sa prípadne v bode b) teda článok 4 odsek 2 v bode b) doplnilo, že nie je 

obmedzený v uzavretých autoumyvárňach, ale možno to fakt prinesie nespravodlivosť voči tým 

prevádzkam, ktoré inak nespôsobujú žiadny problém svojou prevádzkou, aj keď sú, povedzme, 

nonstop otvorené. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Pán poslanec Karaffa. 

p. Karaffa: Je možné takto dať procedurálny návrh, či sa musím osobitne prihlásiť? 

Procedurálny návrh by bol dať 10 minútovú prestávku. Či vôbec je nejaká zhoda na tom, aby 

sme sa nejak dohodli. Môžem takto? 

p. Vrchota, starosta MČ: Je možné v rámci tohoto tak predniesť procedurálny? 

p. Karaffa: Alebo sa musím inak prihlásiť?  

p. Vrchota, starosta MČ: Asi samostatne a písomne. Alebo dobre. Ja dám návrh: je všeobecná 

zhoda, aby sme vyhlásili 10 minútovú prestávku? Alebo bude stačiť 5 minútová prestávka? 

Dobre. Vyhlasujem 5 minútovú prestávku. 

PRESTÁVKA 

p. Vrchota, starosta MČ: Dobre, budeme pokračovať ďalej po prestávke. Pán poslanec, keď 

chcete ešte tretí vstup, poprosím, prihláste sa. (Diskusia mimo záznam.) Takže, to bude potom 

tým pádom druhý vstup. Dobre, nech sa páči. Sekundu, nech Vás len zapnú. Nech sa páči, 

hovorte pán poslanec. 

p. Rovinský: Už dobre. Takže, ja by som to zvládol aj bez mikrofónu, zdá sa, ale jedná sa o to, 

že tak, ako povedal pán poslanec Karaffa. Samozrejme tu je možné o tom diskutovať. To, že 

som to dal do toho bodu e) v otvorených autoumyvárkach od 6. do 22., kľudne ten čas zmeňte, 

ako vy si myslíte, že od 7. do 23. alebo od 7. do 8. To je na vás, ako to upravíte. Kľudne som 

pripravený na diskusiu v tom. A uzavreté autoumyvárky sú tie autoumyvárky v ktorých proces 

prebieha v uzavretom priestore. Ale som prístupný aj tomu, ako navrhoval kolega poslanec, že 

nazvať to ručné autoumyvárky a automatické autoumyvárky. Dal by som predsa len do zátvorky 

uzavreté, lebo tu práve o to ide, či ten proces prebieha v nejakom uzavretom priestore, alebo 

prebieha v otvorenom priestore. Takisto ako kaviareň môže fungovať v otvorenom priestore 

alebo v uzavretom priestore. V otvorenom priestore iné podmienky jej dávame a v uzavretom 

priestore iné podmienky. Ale kľudne povedzte, že to je nadbytočné alebo zbytočné a ku tej 

prvej poznámke: aj pán kontrolór, nech si doštuduje, pretože moje právo nie je právo občana. 

Ja tu nevystupujem ako občan, ale ako poslanec. A to je trošku iné, tam ten paragraf na nás sa 

nevzťahuje. Ten sa vzťahuje na externé prostredie, na firmy a občanov, ktorí majú pripomienky 
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ku tomu VZN. Poslanec má právo kedykoľvek vystúpiť. (Diskusia mimo záznam.) O tom si 

rozprával, že som nedodržal. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne, pán poslanec. To naozaj skutočne nikto 

netvrdil, že nemôžete predkladať. Ja som to ešte explicitne spomínal, že áno, môžete, len v 

prípade VZN nie je to veľmi šťastné, ak sa to takto tesne, keď to nie je rozdiskutované, keď to 

nie je prebraté, keď to nie je právne terminologicky vyprecizované. Spôsobuje to takýto chaos, 

aký tu máme dnes. Nech sa páči, s faktickou pán poslanec Karaffa. 

p. Karaffa: Ďakujem za slovo. Trošku ma mrzí, že keď kolega Rovinský, aj keď s ním 

nemusíme vždy súhlasiť, tak ma mrzí, že ho niektorí kolegovia nepočúvali a rozprávali sa. Je 

tu taká neúcta, to by sme si robiť nemali. A hlavne od tých, ktorí potom radi hovoria, že napr. 

ja som neúctivý. A ja si myslím, uznávam tie argumenty, ktoré tu padli počas prestávky, čiže 

ja si myslím, že súhlasím s myšlienkou, ktorú kolega má, súhlasím. Ale myslím si, že pre túto 

chvíľu, keďže sú tam niektoré, nazvem to právne možno nie celkom dotiahnuté otázky a aby 

sme neurobili nejaký problém a následne by sme nemuseli možno čeliť nejakému upozorneniu 

z prokuratúry, tak asi by pre túto chvíľu bolo dobre, aby sme to schválili v tomto znení, teda v 

znení ešte doplňujúceho návrhu pána poslanca Gaála. A táto možnosť sa dá vždy doprecizovať 

a ja to rád podporím, ale pre túto chvíľu vnímam vážne tie pripomienky, ktoré tu padli. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Ak sa nikto nehlási ďalší do rozpravy, 

uzatváram rozpravu a prosím návrhovú komisiou o prečítanie doplňujúceho návrhu, 

doplňujúcich návrhov uznesenia. 

p. Gaál: Takže doplňujúce návrhy v slede, ako boli doručené návrhovej komisii. Doplňujúci 

návrh 5.1. Návrh predkladá JUDr. Filip Gaál. Návrh všeobecne záväzného nariadenia mestskej 

časti Košice-Západ č. 1/2023, ktorým sa určujú pravidlá času predaja v obchode a času 

prevádzky služieb na území mestskej časti Košice-Západ sa dopĺňa nasledovne a Článok 6 znie 

takto: „Článok 6 Kontrolná činnosť a sankcie. Po 1. Kontrolnú činnosť nad dodržiavaním tohto 

nariadenia vykonávajú oprávnené subjekty, ktorým to ukladajú osobitné právne predpisy.10  Bod 

2. Mestská časť môže právnickej osobe alebo fyzickej osobe oprávnenej na podnikanie, ktorá 

poruší toto nariadenie, uložiť pokutu podľa osobitného právneho predpisu11. K poznámke pod 

čiarou sú uvedené príslušné ustanovenia, paragrafové ustanovenia zákonov o obecnej polícii, o 

obecnom zriadení a o meste Košice. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Nech sa páči, hlasujte. 

Hlasovanie: Za: 11   Proti: 0  Zdržal sa: 1. 

p. Vrchota, starosta MČ: Konštatujem, že návrh bol schválený a prijatý. Poprosím návrhovú 

komisiu o ďalší návrh uznesenia. 

p. Gaál: Doplňujúci návrh 5.2, poslanecký návrh ku VZN 1/2023: Návrh všeobecne záväzného 

nariadenia mestskej časti Košice-Západ číslo 1/2023, ktorým sa určujú pravidlá času predaja v 

obchode a času prevádzky služieb na území mestskej časti Košice-Západ, sa dopĺňa: do bodu 

číslo 4 odsek 1 písmeno e) v otvorených autoumyvárňach od 6. hodiny do 22. hodiny; zmena a 

doplnenie bodu číslo 4 odsek 2 písmeno c) a v uzavretých autoumyvárňach. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Nech sa páči, hlasujte. 
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Hlasovanie: Za: 1   Proti: 3  Zdržal sa: 8. 

p. Vrchota, starosta MČ: Tento návrh nebol schválený. Poprosím ešte návrh pôvodného 

uznesenia k návrhu VZN so zmenou, ktorá už bola prijatá. 

P. Gaál: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ podľa § 6 zákona č. 369/1990 Zb. 

o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov a v súlade s § 14 ods. 3 písm. a) zákona 

č. 401/1990 Zb. o meste Košice v znení neskorších predpisov schvaľuje všeobecne záväzné 

nariadenie mestskej časti Košice-Západ č. 1/2023, ktorým sa určujú pravidlá času predaja v 

obchode a času prevádzky služieb na území mestskej časti Košice-Západ podľa predloženého 

návrhu v znení schváleného doplňujúceho návrhu. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Nech sa páči, hlasujte. 

Hlasovanie: Za: 11   Proti: 0  Zdržal sa: 1. 

p. Vrchota, starosta MČ: Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté. Ďakujem veľmi pekne. 

Bod 5.1. Informácia o novele zákona o meste Košice 

p. Vrchota, starosta MČ: Pokračujeme ďalším bodom, ktorým je informácia o zmene 

legislatívy týkajúcej sa zákona o meste Košice. Poprosím pána poslanca Libu o krátku 

informáciu k tomuto zákonu a poprosím o stručnosť, pretože som pánovi poslancovi Sitkárovi 

sľúbil, že to bude naozaj dnes konštruktívne rokovanie, pretože sa ponáhľa. Ďakujem pekne. 

Nech sa páči, pán poslanec Liba. 

p. Liba: Ďakujem za slovo. V úvode sa ospravedlňujem za ten počiatočný troška chaos, lebo 

mailom si sa ma dotazoval na iný návrh zákona, takže som myslel, že ohľadom toho zákona 

chceš, aby som podal informáciu. Ohľadom mesta Košice, ktorý prešiel návrh zákona včera. 

Tak o tom viem rozprávať, samozrejme, keďže tento návrh zákona nám prešiel. V podstate ide 

o zjednodušenie nejakého procesu, ako by mohlo dôjsť k zlúčeniu mestských častí v Košiciach, 

keďže vieme, že týchto mestských častí je 22. A podľa môjho názoru a podľa názorov aj 

poslancov Národnej rady, keďže to schválili, je to veľa. A týmto návrhom zákona sme dali ako 

keby nejakú právomoc, aby o tomto návrhu zlúčenia mestských častí rozhodovali samotní 

poslanci, samotné mesto - poslanci mesta Košice. Následne, samozrejme, celý návrh zákona je 

zverejnený na stránke Národnej rady, takže kto chce, dá sa to pozrieť a stiahnuť. Ďakujem. 

p. Vrchota, starosta MČ: Dobre. Ďakujem veľmi pekne. Ak sú nejaké otázky, otváram 

rozpravu. Pán poslanec Rovinský. 

p. Rovinský: No, takto. Ja mám nielen inštitucionálnu, ale aj historickú pamäť a keď sa 

pozrieme na to, že prečo vznikali jednotlivé mestské časti zákonom o meste Košice, bolo to 

práve preto, že napr. Ťahanovce a sídlisko Ťahanovce nemá celkom vyvážené postavenie, lebo 

obec Ťahanovce i keď na jej katastri vznikala väčšia časť sídliska Ťahanovce, by sa úplne 

stratila, keby bola podriadená Ťahanovciam veľkým. To isté platí napr. o Myslave a KVP a som 

zvedavý, ako privítate to, že Luník IX sa bude chcieť spojiť s Terasou, lebo to bude tiež také 

fajn. Tie mestské časti, práve preto v zákone o meste Košice sa dalo tým dedinám, jak to niektorí 

aj starostovia nazývajú, právo na to, aby rozhodovali o sebe, aby mali právo aj vystúpiť zo 

zväzku s mestom Košice. Je to dôležité aj z pohľadu budúcnosti, pretože taká Baška napr. alebo 

Budimír, bolo by veľmi dobré, keby lepšie kooperovala s mestom, ale po tomto neverím, že 



10 

 

budú chcieť niektoré obce ísť do zväzku. Všetko hovorí o tom, že na jednej strane treba 

zachovať, vieš ty budeš vedieť, že ktorý pápež vydal Encykliku o subsidiarite a tam treba 

zachovať tú subsidiaritu. Vy vychádzate z toho, že najprv ste sa rozhodli, že treba zlúčiť 

mestské časti a potom hľadáte zákon, ktorý by vám to lepšie umožnil. To nie je ten najlepší 

postup, lebo to veľmi pripomína, kto chce psa biť, palicu si nájde. Čiže treba sa na to pozrieť v 

celej šírke ekonomickej a sociálnej a tak prijímať tieto opatrenia. Ja to vidím, má mnoho ďalších 

záludností toto znižovanie kvóra, pretože napr. v ďalšom zákone, ktorý pridal tvoj kolega 

Karahuta a ďalší, sa to dotkne aj o práve nesúhlasiť s banskou činnosťou, nesúhlasiť s činnosťou 

v rámci katastra, a to sú veľmi škodlivé veci, ktoré teraz. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne, pán poslanec. Chcete ešte jeden príspevok? 

p. Rovinský: Áno, chcem.  

p. Vrchota, starosta MČ: Dobre. 

p. Rovinský: Ktoré teraz v Národnej rade Slovenskej republiky získavajú navrch. Je to snaha 

o obmedzenie práva občanov na vyjadrenie svojho názoru. Je to presne pri stavbách, kde v 

rámci zrýchlenia procesu budú môcť sa stavby spustiť aj bez dokončeného EIA. V stavebnom 

konaní a v konaní podľa zákona o ochrane prírody a krajiny sa snažíme vylúčiť občanov ako 

účastníkov týchto konaní, ale ja to tak hovorím, ako sa štát správa ku občanom, tak sa občania 

správajú ku štátu. Takže to všetko bude mať také dôsledky, ktoré si užijeme v budúcnosti a 

potom sa budeme chytať za hlavu. Nie je to dobrý zákon. Nebol prejednaný v meste Košice a 

vy ste sa rozhodli, že budete o Košiciach rozhodovať hore. Vám sa nepáči, keď niekto prijíma 

nejaké zákony na úrovni nadnárodnej, nejaké predpisy a tu ja som veľmi dobre pochopil. Hej? 

A ty si to v úvode povedal, pán poslanec, v snahe zjednodušiť zlučovanie mestských časti. To 

je veľmi jednoduché. Ale povedal si svoj názor. Ja by som teda povedal, že bolo by dobré, keby 

ste prijali dajaké oslavné uznesenie, že ďakujeme pánovi poslancovi, že sa zasadil za 

zjednodušenie procesu zlučovania mestských častí a potom aj rozmýšľajte, že s kým sa zlúčime. 

Lebo ja som raz navrhoval Mutafovovi, že keď je u nás zlá krivka pôrodnosti, takže som mu 

navrhoval také jednoduché riešenie, že spojiť sa s Luníkom IX. a budeme v dobrých číslach. 

Ďakujem. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne s faktickou pán poslanec Liba. 

p. Liba: Pán poslanec, tak tu už si teraz poplietol tri zákony, čo som teraz počul v tvojom 

príspevku, už si spojil tento návrh zákona. Nemusia poslanci, keď sa rozhodnú, že nebudú robiť, 

tak nebudú. Tzn. že v žiadnom prípade nemôžme hovoriť o tom, že Bratislava rozkazuje 

Košiciam. To by bolo vtedy, ak by my sme v Bratislave rozhodli, že kto sa ide s kým zlúčiť. 

Vtedy by to bolo a vtedy by to ani neprešlo v Národnej rade, pretože nikto by neodvážil sa 

povedať, kto s kým sa má spájať alebo zlučovať. Tzn. my sme dali právomoc, aby sa to a 

hovorím, nemusí sa to stať, rozhodnú poslanci. Buď budú sa týmto zaoberať alebo nebudú. 

Koniec. Ďakujem.  

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Pán poslanec Nohavica s faktickou.  

p. Nohavica: Ďakujem pekne za slovo. Ja by som len chcel faktickú, lebo vlastne budem 

citovať aj zo stanoviska Generálnej prokuratúry Slovenskej republiky, ktorá dáva k tomu 

stanovisko v legislatívnom procese, že stále máme § 8 a ods. 1 písmeno a), čiže stále tí 

obyvatelia mestskej časti budú mať poistku a 30 % oprávnených voličov ak podpíše petíciu na 
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zvolanie miestneho referenda, tak v podstate stále je tam tá poistka. Hej? To len vypadlo už to, 

že mali o tom hlasovať poslanci miestneho zastupiteľstva, a to potom vždy tak bolo, že kapre 

si rybník nevypustia. Ale, ako ste ho povedali, pán Rovinský, veľmi správne, že aby tým 

občanom sme nebrali ich práva, tak potom stále ostalo, stále môžu mať tú poistku obyvatelia. 

Ďakujem za slovo.  

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Nasleduje pán poslanec Karaffa. 

p. Karaffa: Priznám sa, že mňa, keď som si prečítal o tom, že takýto návrh zákona je v 

Národnej rade, mňa to prekvapilo. Ja a vlastne niekoľkí kolegovia v tejto sále sme poslancami 

mestského zastupiteľstva a z rozhovorov viem, že veľmi veľa kolegov ani o tom nevedelo, že 

taký návrh v Národnej rade poslanecký klub OĽaNO pripravuje. Keď čítam dôvodovú správu, 

v dôvodovej správe ani nie je uvedené, že z čoho vychádzate, či z nejakých debát so 

samosprávou alebo s kým, alebo ste si robili nejaký prieskum. Proste je to len taký nejaký 

poslanecký návrh. Taký poslanecký návrh, akých sme mali za posledné vyše 2 roky niekoľko. 

A vieme veľmi dobre, že aj v tomto roku sa práve vďaka rôznym návrhom z Bratislavy 

samosprávy na celom území Slovenskej republiky boria s nedostatkom financií. Čiže, ja som 

rád, že toto obdobie nám za chvíľu skončí. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Čiže, vlastne z tejto diskusie si odnášam a 

môžu si, môžeme si odniesť to, že ešte to teda nie je schválené, že to nie je asi ani vhodné. A 

že bolo tu pôvodne navrhované ešte pánovi starostovi Mutafovovi zlúčiť sa s Luníkom IX. 

Dobre. Keďže v tomto bode nebolo navrhované žiadne uznesenie, uzatváram tento bod. 

Bod 6. Záver 

Zároveň aj uzatváram dnešné rokovanie a ukončujem teda III. zasadnutie miestneho 

zastupiteľstva. Ďakujem všetkým veľmi pekne za účasť a vidíme sa potom na najbližšom, 

predpokladám, že slávnostnom rokovaní miestneho zastupiteľstva. Pekný večer a príjemný 

víkend vám prajem. 

 

 

Overili: 

Mgr. Patrícia Helfenová  v.r.   dňa: 05.04.2023 

 

Ing. Richard Matiaščik  v.r.   dňa: 05.04.2023 

  

 

 

 

Mgr. Marcel Vrchota v.r. 

starosta 

 

 

V Košiciach, dňa 05.04.2023                     

 

Prednosta MÚ: Dipl.-Kfm. Ing. Michal Demo 

 

Zapisovateľka: PhDr. Kovalčinová 


